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Protokół Nr 89/2023 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia i Sportu 

wspólnie z pozostałymi stałymi komisjami Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 19 grudnia 2023 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Frontczak Renata – członek komisji 

2. Roszak Joanna – członek komisji 

3. Wojciechowska Agnieszka – zastępca przewodniczącej komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia 

4. Roszak Joanna – starszy inspektor  

5. Górska Kinga – referent 

6. Borkowska Patrycja – pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii 

7. Pawłowska Katarzyna – inspektor  

8. Słupczewska Ewelina – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Biskupiej 

9. Jaskulska Paulina – pracownik socjalny 

10. Boberek Andrzej – pracownik socjalny 

11. Wochna Monika – starszy inspektor  

12. Radni Rady Gminy Dąbrowa Biskupia – zgodnie z załączoną listą obecności 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie materiałów na LVIII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

3. Informacja o realizacji w 2023r. zadania: „Unieszkodliwianie wyrobów zawierających 

azbest z terenu gminy Dąbrowa Biskupia” w ramach: Programu Priorytetowego 

Ogólnopolski Program Finansowania Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest 2021 

– 2023. 

4. Sprawy bieżące. 
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5. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Frontczak o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji. W związku z tym, że wszystkie komisje odbywają się o tej 

samej godzinie i dotyczą tych samych tematów postanowiono odbyć wspólne posiedzenie 

komisji. W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Posadzy powitała 

Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy.  

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. Omówienie materiałów na LVIII sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2023 rok wraz ze zmianami 

wprowadzonymi od czasu wysłania radnym materiałów. 

Poinformowała, że zwiększa się dochody ogółem o kwotę 404 415,40 zł m.in. z tytułu czynszu 

dzierżawnego za obwody łowieckie, które są rozliczane między gminami przez Starostę; 

z najmu i dzierżawy składników majątkowych gminy oraz innych umów o podobnym 

charakterze oraz z tytułu sprzedaży mieszkań gminnych. Wprowadza się plan w kwocie 

253 895,75 zł z tytułu dotacji celowej w związku z otrzymanym dofinansowaniem projektu 

pn. „Budowa instalacji fotowoltaicznej na budynku Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej. 

Zwiększa się plan z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych, podatku leśnego od osób 

fizycznych, odsetek od nieterminowych wpłat podatków oraz z tytułu większej niż planowano 

opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, z tytułu większych wpływów opłaty 

za dzieci uczęszczające do przedszkola prowadzonego przez gminę, której dziecko nie jest 

mieszkańcem o kwotę 10 000,00 zł. Wprowadza się plan w kwocie 8 256,20 zł z tytułu 

dofinansowania w ramach Programu „Asystent rodziny w 2023r.” 

Zmniejsza się plan dochodów ogółem o kwotę 139 580,84 zł, w tym: o kwotę 61 000,00 zł 

z tytułu mniejszych niż planowano dochodów z tytułu sprzedaży nieruchomości gminnych; 

o kwotę 48 200,00 zł z tytułu mniejszych niż planowano dochodów z tytułu sprzedaży drewna 

z lasów gminnych; o kwotę 25 000,00 zł z tytułu podatku od nieruchomości od osób 

prawnych; o kwotę 6 000,00 zł z tytułu mniejszych wpływów opłaty za dzieci uczęszczające do 

przedszkola prowadzonego przez gminę, której dziecko nie jest mieszkańcem. 

Plan dochodów po zmianach wynosi 38 413 929,98 zł. 

Dokonuje się zmian w planie wydatków m.in.: zmniejsza się o łączną kwotę 78 707,00 zł, 

w tym z tytułu wykonania dokumentacji projektowych na przebudowę konkretnych dróg 

gminnych w związku z przesunięciem realizacji wykonania powyższych dokumentacji na rok 

2024 oraz zwiększenie planu o kwotę 70 000,00 zł na zadanie „Modernizacja dróg gminnych 

(wewnętrznych) w Przybysławiu, gmina Dąbrowa Biskupia” w związku ze zwiększeniem 

projektowanej szerokości odcinka z 4 m do 5 m. Zwiększa się plan o łączną kwotę 2 433,05 zł 

na zadania realizowane w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 



 3 

alkoholowych oraz narkomanii na 2023 rok oraz w kwocie 8 256,20 zł z tytułu dofinansowania 

w ramach Programu „Asystent rodziny w 2023r.” na dodatki do wynagrodzenia asystentów 

rodziny oraz na koszty zatrudnienia asystentów rodziny poniesione za okres listopad 

i grudzień 2023 r. Plan wydatków po zmianach wynosi 42 309 066,22 zł. 

Wprowadzono zmiany w planie przychodów na 2023 rok, zmniejszenie ogółem o kwotę 

339 730,02 zł. Plan przychodów po zmianach wyniesie 4 421 921,96 zł. 

Po wprowadzonych zmianach w planie dochodów i wydatków planowany wynik budżetu 

gminy uległ zmianie i stanowi deficyt w kwocie 3 895 136,24 zł. Wolne środki, o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych stanowią kwotę 2 205 177,60 zł, 

z czego kwotę 1 678 391,88 zł planuje się przeznaczyć na pokrycie deficytu, kwotę 526 785,72 

zł planuje się przeznaczyć na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów.   

Następnie Pani Anna Kuberska szczegółowo omówiła radnym wszystkie zmiany w planie 

dochodów i wydatków.  

Dyskusja: 

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, ile będzie ostatecznie kosztowała przebudowa 

drogi w Przybysławiu? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że jest to kwota 375 000,00 zł.  

Radny Adam Rybczyński – stwierdził, że kawałek drogi jest zrobione tzw. odbicie z głównej 

drogi. Może zamiast tego wystarczyłoby środków na poszerzenie tej drogi i nie trzeba byłoby 

teraz dokładać środków.  

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, czyja jest wina, że początkowo droga była 

zaprojektowana o szerokości 4 m, a teraz trzeba to zmienić na 5 metrów? 

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że jest propozycja poszerzenia tej drogi, 

ponieważ od strony Sędzina jest taka sama szerokość i w przyszłości jeśli chcielibyśmy położyć 

asfalt nie będzie potrzeby robić zmian. Położenie asfaltu będzie również tańsze.  

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, co będzie robione na tej drodze? 

Pani Katarzyna Pawłowska – odpowiedziała, że droga  będzie korytowana i utwardzona 

kamieniem do asfaltu położonego od strony Sędzina.  

Radny Adam Rybczyński – zadał pytanie, dlaczego nie usunięto całego zakrzaczenia? 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że wówczas konieczna byłaby decyzja środowiskowa.  

Radny Marek Świerkowski – stwierdziła, że skoro ciągle dokładamy środki do tej drogi, to 

powinno się tam już zrobić asfalt i byłby problem z głowy.  

Radna Wiesława Posadzy – stwierdziła, że na asfalt potrzebne byłyby o wiele większe środki.  

Nie było więcej pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  
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Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2023-2035 

wraz ze zmianami wprowadzonymi od czasu wysłania radnym materiałów. 

Dodała, że WPF jest dostosowaniem do zmian wprowadzonych zmian w uchwale 

budżetowej. Następnie przedstawiła te zmiany. 

Dyskusja: 

Radna Agnieszka Wojciechowska – zadała pytanie, czy wszystkie lampy uliczne będą 

wymieniane na ledowe? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że nie wystarczy środków na wszystkie lampy.  

Nie było więcej pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-

2035, a następnie przedstawiła autopoprawki do tego projektu. 

Poinformowała, że WPF stanowi podsumowanie wyników finansowych budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia w latach 2024-2035. Okres WPF obejmuje okres, na jaki przyjęto limity 

wydatków, określone dla każdego przedsięwzięcia ujętego w dokumencie. Ponadto obejmuje 

kwotę długu, stanowiącą część WPF, odzwierciedla wskaźniki zadłużenia na przestrzeni 12 

najbliższych lat, tj. okresie czasu, na który zaciągnięto lub zamierza się zaciągnąć 

zobowiązania oraz przewidywaną spłatę tych zobowiązań. W WPF dochody na 2024 rok 

prognozowane są w kwocie 37 455 228,00 zł, w tym dochody bieżące w kwocie 

29 824 258,00 zł oraz dochody majątkowe w kwocie 7 630 970,00 zł, z czego 300 000,00 zł to 

kwota ze sprzedaży majątku oraz 7 330 970,00 zł z tytułu dotacji oraz środków 

przeznaczonych na inwestycje. Natomiast wydatki zaplanowano w kwocie 39 732 239,00 zł, w 

tym wydatki bieżące stanowią kwotę 31 024 258,00 zł oraz wydatki majątkowe 8 707 981,00 

zł. Dochód ze sprzedaży majątku wynika z planowanej sprzedaży: działki nr 38/9 w 

Chlewiskach, działki nr 164/10 w Przybysławiu, działki nr 254 w Radojewicach, budynku w 

Radojewicach oraz sprzedaży drewna z lasów gminnych.  

Poinformowała również, że jeśli chodzi o autopoprawki, to w załączniku Nr 1 Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035 wprowadza się następujące 

zmiany: 

- zwiększono plan dochodów ogółem w 2024 r. o kwotę 1 307 200,00 zł i plan po zmianach 

wynosi 38 762 428,00 zł. Zmiany dokonano zgodnie z uzyskaną promesą wstępną na 

dofinansowanie inwestycji „Modernizacja oświetlenia w gminie Dąbrowa Biskupia” 

z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych, w tym zwiększono plan 

dochodów majątkowych o kwotę 1 307 200,00 zł i plan po zmianach wynosi 8 938 170,00 zł; 

- zwiększono plan wydatków ogółem w 2024 r. o kwotę 1 881 107,00 zł i plan po zmianach 

wynosi 41 613 346,00 zł, w tym zwiększono plan wydatków majątkowych w 2024 r. o kwotę 

1 881 107,00 zł i plan po zmianach wynosi 10 589 088,00 zł, w tym inwestycje i zakupy 

inwestycyjne zwiększenie o kwotę 1 881 107,00 zł i plan po zmianach wynosi 10 589 088,00 
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zł. Po wprowadzonych zmianach w planie dochodów i wydatków planowany wynik budżetu 

gminy uległ zmianie o kwotę 573 907,00 zł i stanowi deficyt w kwocie 2 850 918,00 zł, który 

zostanie sfinansowany przychodami z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 

928 011,00 zł, przychodami z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 1 824 788,52 zł oraz 

przychodami z tytułu wolnych środków w wysokości 98 118,48 zł.  

Powyższe zmiany spowodują zmiany przychodów budżetu o kwotę 573 907,00 zł i po 

zmianach stanowią kwotę 3 407 196,24 zł. 

Dyskusja: 

Radny Igor Szulc – zadał pytanie, na co zostały przeznaczone środki z projektu na drogę Wola 

Stanomińska - Zduny? Czy uwzględniono w budżecie na przyszły rok wykonanie projektu na 

drogę w Chróstowie? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że nie ma uwzględnionej drogi w Chróstowie, ponieważ 

z tego co jej wiadomo jest tam problem z własnością gruntu, który musi być uregulowany. 

Dodała, że wszystkie wolne środki zostały przeznaczone na wymianę oświetlenia.  

Nie było więcej pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2024 rok, a następnie przedstawiła autopoprawki do tego projektu. 

Poinformowała, że dochody na 2024 rok planuje się w wysokości 37 455 228,00 zł, w tym 

dochody bieżące w kwocie 29 824 258,00 zł oraz dochody majątkowe w kwocie 

7 630 970,00 zł. Dochody majątkowe stanowią 79,63% dochodów ogółem, a dochody 

majątkowe stanowią 20,37% dochodów ogółem. Natomiast wydatki planuje się w kwocie 

39 732 239,00 zł, w tym wydatki bieżące w kwocie 31 024 258,00 zł oraz wydatki majątkowe 

w kwocie 8 707 981,00 zł. Wydatki bieżące stanowią 78,08 % wydatków ogółem, a wydatki 

majątkowe stanowią 21,92 % wydatków ogółem. Budżet gminy będzie realizowany przez 8 

jednostek budżetowych. W ramach wydatków majątkowych planuje się wykonanie 

następujących zadań:  

1) rozbudowa sieci wodociągowej w gminie Dąbrowa Biskupia,  

2) rozbudowa kanalizacji sanitarnej na terenie gminy,  

3) wykonanie instalacji fotowoltaicznej na oczyszczalni ścieków,  

4) dotacja na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków,  

5) przebudowa drogi gminnej Mleczkowo-Wilkostowo,  

6) przebudowa drogi gminnej w miejscowości Zagajewice,  

7) przebudowa dróg w gminie Dąbrowa Biskupia,  

8) budowa czterech świetlic wiejskich na terenie gminy,  
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9)  7 dotacji celowych na dofinansowanie odrestaurowania zabytków w gminie Dąbrowa 

Biskupia. 

W 2024 roku zaplanowano dotacje podmiotowe i celowe na dofinansowanie własnych zadań 

dla: 

1) jednostek sektora finansów publicznych dotacje podmiotowe i celowe 

- Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji w Dąbrowie Biskupiej kwotę 605 000,00 zł, 

- Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej kwotę 235 000,00 zł, 

- dotacja dla Samorządu Województwa za telefon pogotowia dla ofiar przemocy w rodzinie 

„Niebieska Linia” 300,00 zł, 

2) jednostek nie należących do sektora finansów publicznych dotacje celowe: 

- dla spółek wodnych z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia na bieżące utrzymanie wód i 

urządzeń wodnych w wysokości 13 000,00 zł, 

- na dofinansowanie kosztów budowy oczyszczalni przydomowych w wysokości 15 000,00 zł, 

- na dofinansowanie kosztów usuwania odpadów komunalnych z cmentarzy na terenie gminy 

Dąbrowa Biskupia w wysokości 8 000,00 zł, 

- dotacje celowe przekazane z budżetu jednostki samorządu terytorialnego na finansowanie 

lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych obiektów zabytkowych jednostkom niezaliczanym 

do sektora finansów publicznych w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

1 050 000,00 zł 

- dotacje celowe na zadania w zakresie podtrzymywania i upowszechniania tradycji 

narodowej, pielęgnowania polskości oraz rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej 

i kulturowej w kwocie 20 000,00 zł, 

- dotacje celowe na zadania z zakresu działalności wspomagającej rozwój wspólnot 

i społeczności lokalnych w kwocie 21 000,00 zł, 

- dotacje celowe na zadania z zakresu wspierania i upowszechniania kultury fizycznej kwotę 

43 000,00 zł, 

Ogółem dotacje wyniosą kwotę 2 010 300,00 zł. 

Wynik budżetu gminy stanowi deficyt w kwocie 2 277 011,00 zł, który zostanie sfinansowany 

przychodami z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 928 011,00 zł, 

przychodami z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 1 250 881,52 zł oraz przychodami 

z tytułu wolnych środków w wysokości 98 118,48 zł. 

Pani Anna Kuberska poinformowała również, że jeśli chodzi autopoprawki to są one 

odzwierciedleniem autopoprawek w WPF. Dokonuje się zwiększenia planu dochodów łącznie 

o kwotę 1 307 200,00 zł, w tym dochodów majątkowych zgodnie z uzyskaną promesą 

wstępną na dofinansowanie inwestycji „Modernizacja oświetlenia w gminie Dąbrowa 
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Biskupia” z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Plan 

dochodów po zmianach wynosi 38 762 428,00 zł. Dokonuje się zwiększenia planu wydatków 

o łączną kwotę 1 881 107,00 zł oraz dokonuje się przeniesień planu wydatków między 

rozdziałami. Plan wydatków po zmianach wynosi 41 613 346,00 zł.  

Wprowadzono zmiany w planie przychodów na 2024 rok, zwiększenie ogółem o kwotę 

573 907,00 zł, w tym z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych. Plan przychodów po zmianach wynosi 

3 407 196,24 zł.  

Po wprowadzonych zmianach w planie dochodów i wydatków planowany wynik budżetu 

gminy uległ zmianie i stanowi deficyt w kwocie 2 850 918,00 zł, przy czym na budżecie 

bieżącym jest to deficyt operacyjny w kwocie 1 200 000,00 zł, natomiast na budżecie 

majątkowym to deficyt w kwocie 1 650 918,00 zł.  

Dyskusja: 

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, dlaczego przeznaczono większą dotację dla 

Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji na rok 2024? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że zarządzenie Wójta Gminy zezwala na zwiększenie 

dotacji w przypadku przedstawienia wyższego planu wydatków przez jednostkę.  

Radny Tomasz Wronecki – stwierdził, że nie powinno się zwiększać tej dotacji, ponieważ 

w obecnym roku zostało im sporo środków i zakupili rzeczy, które nie są później 

wykorzystane na imprezach, np. zakupiono różnego rodzaju kable, a na dożynki 

wynajmujemy sprzęt i osobę do nagłośnienia, zakupiono zmywarkę itp. Dodał, że nie zgadza 

się z wynajmowaniem tylu osób na imprezy gminne np. do wykonania dekoracji na dożynki 

itp., animatora, skoro mamy pracowników po kursach, czy akustyki, skoro mamy sprzęt i 

pracownika, który go obsługuje.  

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że z punktu widzenia księgowego środki wykorzystano 

celowo.  

Radny Tomasz Wronecki – dodał, że chodzi o złe wydatkowanie pieniędzy. Szkoli się 

pracowników, a mimo wszystko wynajmuje się osoby z zewnątrz na imprezy. Jego zdaniem 

w takim przypadku powinno się zmniejszyć zatrudnienie, a nie mieć swoich pracowników 

i jeszcze płacić osobom z zewnątrz.  

Nie było więcej pytań. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu na dofinansowanie realizacji zadań organizatora 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych 

przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat Inowrocławski. 

Poinformowała, że uchwała dotyczy udzielenia z budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Inowrocławskiego na dofinansowanie 

realizacji zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 
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publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat 

Inowrocławski, w wysokości 1,00 zł za 1 wozokilometr na linii komunikacyjnej B: Chróstowo - 

Modliborzyce – Inowrocław oraz J: Konary – Dąbrowa Biskupia – Modliborzyce – Inowrocław, 

tj. 27 776 wozokilometrów w okresie od dnia 1 stycznia 2024r. do 31 marca 2024r. Powyższa 

dotacja stanowi kwotę 27 776,00 zł. 

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, dlaczego jest dofinansowanie tylko na 3 miesiące? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że jest to związane z okresem na jaki był ogłoszony 

przetarg w Starostwie Powiatowym na wybór przewoźnika.   

Nie było więcej pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Anna Kuberska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty 

podatków i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia za pomocą 

innego instrumentu płatniczego.  

Poinformowała, że podjęcie przedmiotowej uchwały umożliwia dokonywanie płatności kartą 

płatniczą w kasie urzędy gminy.  

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, jaki to jest koszt dla gminy? 

Pani Anna Kuberska – odpowiedziała, że do końca 2025 roku wszystko jest za darmo.  

Nie było więcej pytań oraz uwag. Projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane. 

Pani Patrycja Borkowska – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2023. 

Poinformowała, że podjęcie przedmiotowej uchwały wynika ze zwiększenia środków na 

realizację ww. programu ogółem o kwotę 2 433,05zł, w tym zwiększenie o kwotę 2 813,89zł 

z tytułu większych wpływów opłaty za wydawanie zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych na promocję programu poprzez zakup m.in. ulotek, broszur, materiałów 

profilaktycznych oraz zmniejszenie o kwotę 380,84zł z tytułu wpływów opłat od napojów 

alkoholowych o ilości nominalnej napoju nieprzekraczającej 300 ml tzw. małpki na 

dofinansowanie programów profilaktycznych przeznaczonych dla dzieci i młodzieży.  

Dyskusja: 

Nie było pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Patrycja Borkowska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na rok 2024.  
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Poinformowała, że z informacji Komendy Powiatowej Policji w Inowrocławiu wynika, że 

w okresie do 30 września 2023 r. odnotowano szereg zdarzeń na terenie Gminy Dąbrowa 

Biskupia, których przyczyną był alkohol oraz przestępstwa narkotykowe. Zdarzenia te 

przedstawiają się następująco: 

1) interwencje domowe – 5, 

2) interwencje związane ze spożywaniem alkoholu w miejscu pracy – 1, 

3) kierujący pojazdami mechanicznymi w stanie nietrzeźwości – 5, 

4) kierujący w stanie po użyciu alkoholu – 1, 

5) osoby doprowadzone do PDOZ (Policyjne Pomieszczenie dla Osób Zatrzymanych) 

w Inowrocławiu w celu wytrzeźwienia – 11, 

6) interwencje domowe z wykorzystaniem procedury „Niebieskiej karty” – 8, 

7) interwencje związane ze spożywaniem alkoholu w miejscach publicznych – 4, 

8) interwencje związane z osobami nietrzeźwymi – 10, 

9) stwierdzone przestępstwa narkotykowe – 4. 

Zadania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Dąbrowie Biskupiej 

obejmują w szczególności: 

1) propagowanie w społeczności lokalnej abstynencji i trzeźwości, 

2) współpraca ze stowarzyszeniami, Policją, Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej 

w Dąbrowie Biskupiej, Zespołem Interdyscyplinarnym, 

3) aktywne reagowanie na naruszanie przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz narkomanii, 

4) prowadzenie działalności informacyjnej i edukacyjnej, w szczególności dla dzieci 

i młodzieży oraz członków rodzin dysfunkcyjnych, 

5) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, informacji i pomocy, 

a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie, 

6) opiniowanie wniosków o wydanie zezwoleń na sprzedaż i podawanie napojów 

alkoholowych oraz o cofnięciu zezwoleń, 

7) współpraca z innymi organami uprawnionymi do kontroli przestrzegania warunków 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 

8) kierowanie na badania pozwalające ustalić stopień uzależnienia od alkoholu, 

9) kierowanie do sądu wniosków o wszczęcie postępowania w sprawach zastosowania 

obowiązku poddania się leczeniu odwykowemu, 

10) udzielanie pomocy kuratorom sądowym, wykonującym nadzór nad osobami 

poddanymi leczeniu odwykowemu, 
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11) przeprowadzanie badań diagnostycznych wśród dzieci i młodzieży w celu 

zaktualizowania wyników badań określających obecność alkoholu i narkotyków oraz 

innych używek w życiu młodych ludzi. 

Dyskusja: 

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, ile dni w tygodniu prowadzone są zajęcia 

w Pieraniu? 

Pani Patrycja Borkowska – odpowiedziała, że zajęcia w świetlicy Środowiskowej w Pieraniu 

prowadzone są od wtorku do soboty.  

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, czy te zajęcia są w jakiś sposób kontrolowane? Czy 

dzieci są zadowolone, co jest robione na tych zajęciach itp.? 

Pani Patrycja Borkowska – odpowiedziała, że nie, ponieważ nie dotarły do niej niepokojące 

sygnały.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, jak wyglądają zajęcia godzinowo? 

Pani Patrycja Borkowska – odpowiedziała, że jest to 60 godzin miesięcznie.  

Nie było więcej pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Pani Paulina Jaskulska – przedstawiła projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Dąbrowie Biskupiej.  

Poinformowała, że dnia 1 grudnia 2023 r. do Rady Gminy Dąbrowa Biskupia wpłynęło pismo 

Prokuratury Rejonowej w Inowrocławiu. Zdaniem Prokuratora, uchwała w sprawie trybu 

i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Dąbrowie Biskupiej dotknięta jest błędami stanowiącymi istotne naruszenie prawa, co 

uniemożliwia utrzymanie w obrocie prawnym uchwały w kształcie proponowanym przez 

uchwałodawcę. 

Dyskusja: 

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, czy pierwotna były konsultowane z prawnikiem, 

że zgadzamy się na wszelkie zarzuty? 

Pani Paulina Jaskulska – odpowiedziała, że tak.  

Nie było więcej pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła projekt uchwały zatwierdzenia planu pracy 

Rady Gminy Dąbrowa Biskupia i stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Dyskusja: 

Nie było pytań oraz uwag. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Wszystkie omawiane materiały znajdują się w teczce „materiały pod obrady sesji”. 
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Ad. 3. Informacja o realizacji w 2023r. zadania: „Unieszkodliwianie wyrobów zawierających 

azbest z terenu gminy Dąbrowa Biskupia” w ramach: Programu Priorytetowego 

Ogólnopolski Program Finansowania Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest 2021 – 

2023. 

Pani Joanna Roszak – przedstawiła powyższa informację. Poinformowała, że do 31 sierpnia 

2023 r. usunięto wyroby zawierające azbest z 13 posesji z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia, 

w ilości 41,14 Mg odpadów zawierających azbest. Koszt realizacji zadania wyniósł 20 935,33 

zł brutto. Natomiast w IV kwartale 2023 r. usunięto wyroby zawierające azbest z 3 posesji 

z terenu Gminy Dąbrowa Biskupia, w ilości 11,53 Mg odpadów zawierających azbest. Koszt 

realizacji zadania wyniósł 7 421,3 zł 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Ad. 4. Sprawy bieżące. 

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, co stało się z psami od mieszkanki z Parchania? 

Pani Kinga Górska – odpowiedziała, że psy trafiły do schroniska. 

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, kto o tym zdecydował i dlaczego nie było prób 

załatwienia tego przez fundację, tak jak on to doradzał na posiedzeniu komisji rewizyjnej, 

a następnie telefonicznie Wójtowi? 

Pani Kinga Górska – odpowiedziała, że rozmawiał z weterynarzem i to nie jest takie proste 

załatwienie tego przez fundację, jak mówi radny.  

Radny Igor Szulc – zaznaczył, że oddanie jednorazowo 15 psów do schroniska, to jest 

ogromny koszt dla gminy w skali roku.  

Pani Joanna Roszak – dodała, że to gmina ma obowiązek opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

zgodnie z przepisami prawa. 

Radny Tomasz Wronecki – odpowiedział, że te psy nie były bezdomne, ponieważ miały 

właściciela i my zabraliśmy je od kogoś z domu.  

Pani Kinga Górska – właściciel zrzekł się prawa do psów.  

Radny Tomasz Wronecki – zadał pytanie, czy ta Pani sama się zrzekła, czy ktoś ją o to 

poprosił? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że właścicielka psów została skierowana przez 

Sąd do DPS, ponieważ jej dom nie nadaje się do zamieszkania i psy nie mogły tam zostać 

same.  
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Radny Tomasz Wronecki – stwierdził, że gmina nie podjęła żadnych działań, żeby tą sprawę 

załatwić w inny sposób, tylko bardzo prosto oddano psy do schroniska, co jest ogromnym 

kosztem dla gminy. 

Pani Ewelina Słupczewska – stwierdziła, że w tym przypadku należało działać szybko, 

ponieważ nie miał kto się zająć tymi psami.  

Pani Kinga Górska – odpowiedziała, że rozmawiała wcześniej z weterynarzem, ale jeśli 

otrzyma namiary do fundacji, to zadzwoni tam.  

Radny Tomasz Wronecki – stwierdził, że fundacja raczej zabiera psy od prywatnych 

właścicieli, a nie ze schroniska.  

Radny Igor Szulc – zadał pytanie, czy teraz każdy może zrzec się prawa do psów na rzecz 

gminy i wówczas gmina ma obowiązek umieścić te psy w schronisku na własny koszt? 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że zgodnie z przepisami w pierwszej kolejności rodzina 

powinna zająć się takimi psami, a jeśli dana osoba nie ma nikogo, to wówczas gmina ma taki 

obowiązek.  

Radny Igor Szulc – odpowiedział, że nikt go przecież nie zmusi do opieki np. nad 10 psami od 

kogoś z rodziny. 

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, co by si stało z psami, gdyby właścicielka nie 

wyraziła zgody na zrzeczenie się do nich praw? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że gdyby nie było takiej zgody, nie można byłoby 

wejść do domu i zabrać tych psów.  

Wójt Gminy – potwierdził, że pracownik urzędu gminy dzwonił do fundacji i nie jest do końca 

tak, jak całą sytuację przedstawia radny.  

Radny Marek Świerkowski – zapytał, na co zostały przeznaczone środki, które zdjęto 

z projektu na drogę Wola Stanomińska - Zduny? 

Wójt Gminy - odpowiedział, że obecnie rozpoczęły się działania odnośnie drogi w Chróstowie, 

jednak projekt tam można zrobić dopiero po uregulowaniu własności gruntu. 

Radny Marek Świerkowski – zadał pytanie, co z drogą za młynem w Dąbrowie Biskupiej? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że będą starania, żeby również zrobić projekt na tą drogę. 

Jednak zaznaczył, że to będą tylko projekty, a nie ich budowa.   

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu.  

Ad.5. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku Przewodnicząca Komisji, radna Renata 

Frontczak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie komisji. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 19 grudnia 2023 r., godz. 12:00 

Protokołowała:   Prowadzący posiedzenie 
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Monika Wochna   Renata Frontczak 


